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Pyhäjoen kunta on jättänyt hankerahoitushakemuksen Euroopan 
aluekehitysrahastoon (EAKR) EURA-järjestelmän kautta 29.11.2024 hankkeelle 
”Raahen seutukunnan vetytalouden käynnistäminen puhtaan siirtymän 
toteutumiseksi”. Hankkeen kokonaisbudjetti ajalla 1.7.2025-30.6.2027 on 355 360 
euroa, josta EAKR-rahoituksen osuus on 284 288 euroa (80%) ja kuntien 
rahoitusosuus yhteensä on 71 072 euroa (20%), mistä Pyhäjoen kunnan osuus on 
puolet eli 35 536 euroa ja Raahen seudun kehityksen osuus puolet eli 35 536 
euroa. Hanke on huomioitu Pyhäjoen kunnan talousarviossa vuodelle 2025 ja 
taloussuunnitelmassa vuosille 2026-2027. 
 
Hankkeen tavoitteet:  
Valtakunnallinen vetyrunkoputki vain mahdollistaa puhtaan siirtymän tavoitteiden 
toteutumista, ei itsessään toteuta niitä. Vastuu vetytalouden käynnistämisestä 
ilmasto- ja puhtaan siirtymän liiketoimintahyötyjen saamisesta jää alueiden 
toimeenpanon vastuulle. Samalla vetyrunkoputken tuleminen alueelle muokkaa 
alueen elinkeino- ja yhdyskuntarakennetta perustavanlaatuisella tavalla, mikä 
edellyttää konkreettista uusien rakenteiden suunnittelua ja toimeenpanoa alueella. 
Oikea-aikaisesti tehty alueellinen vetytalouden käynnistämisen suunnittelu ja 
toteuttaminen varmistavat näiden hyötyjen saamisen, ja käytännössä aikaistavat 
näiden hyötyjen saavuttamista jo ajalle ennen varsinaisen runkoputken 
valmistumista mahdollistamalla vedyn ja sen jatkojalosteiden tuotannon ja käytön 
ensin alueen sisäisesti. Tällä hankkeella Raahen seutukunta (Raahen kaupunki, 
Pyhäjoen ja Siikajoen kunnat) haluaa konkreettisella tavalla mahdollistaa 
vetytalouden käynnistämisen puhtaan siirtymän tavoitteiden toteutumiseksi 
alueella. 
 
Ehdotus: 
Kunnanhallitus  
- hyväksyy liitteen mukaisen EAKR-hankehakemuksen toimitettavaksi EURA 
järjestelmään, 
- esittää Raahen seudun kehitykselle, että se sitoutuu hankkeen 
kuntarahoitusosuuteen 35 536 eurolla. 
 
Päätös: 
Kunnanhallitus hyväksyi ehdotuksen. 
 
- - - - - - - - - - -  
Merkittiin, että kunnanhallituksen puheenjohtaja Antti Tornberg poistui 
esteellisenä kokoushuoneesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. 
Puheenjohtajana toimi varapuheenjohtaja Paula Anttila. 
 
Merkittiin, että Sanfrid Lindblom oli läsnä kokouksessa teams-yhteydellä tämän 
asian esittelyn ajan. 
___________ 

 


